

March 8, 2021

To: Chair Holvey, Vice Chairs Grayber and Bonham, and members of the Committee on Business and Labor
Re: HB 2358 Farmworker Overtime

Dear committee members,

My name is Maria Cortes and I am writing in support of HB 2358.

Most employers in the state of Oregon don't pay overtime hours to their workers. That is why I support the proposal, HB 2358. Essential and agricultural workers, and Migrant Families, work more than 40 hours a week. It's important to get paid overtime hours for the work they do.

The employer may order workers to work over overtime, and if they refuse to work overtime they can get fired and automatically be unemployed. I don't think it's fair that they're abusing agricultural workers through their extended labor hours. Employees order workers to enter work at 6:00am. and leave work at 9:00pm. of the night.

Others work in blackberry groves and are paid by contract. Workers earn about \$3 to \$4 an hour. This is not fair because there is no regulation that forces employers to pay workers overtime. Knowing that what they earn is not enough for them to support their families and for their children's education.

All these reasons are why I support the HB 2358 proposal. It is important that employers recognize that their workers are constantly in high temperatures of heat, cold, rain, pesticides and a non-pleasant environment in their working environment.

Farmworkers have been a very important resource for this country. Let's remember that workers are important, as they are the ones that produce all the fruits and vegetables, for our families and therefore we need to support them.

Thank you for your time and consideration.

HORAS EXTRAS

03/08/2021

La mayoría de los empleadores en el Estado de Oregon, no les paga horas de overtime. A sus trabajadores. Por eso yo apoyo la propuesta, HB 2358. Los trabajadores esenciales y agrícolas, Familias Migrantes, trabajan más de 40 horas corridas por semana. Es importante que les paguen horas de sobretiempo extra. Que se les pague su tiempo y medio de la tarifa de pago normal. El empleador puede ordenar a los trabajadores que trabajen sobre tiempo extra. Si se niega a trabajar sobre tiempo extra los trabajadores. Algunos empleados deciden desempleado a sus trabajadores. Creo que esto no es justo que estén abusando de los trabajadores Agrícolas. Los empleados ordenan a los trabajadores entrar a trabajar 6:00am. y salen del trabajo a las 9:00pm. de la noche. Que viene siendo un total de 15 horas al día. Otros trabajan enredando surcos de mora y les pagan por contrato. Los trabajadores ganan como de \$3 a 4 dólares por hora. Esto no es justo porque no hay una regulación que obligue a los empleadores a pagarles horas extras a los trabajadores. Sabiendo que lo que ganan no les alcanza para mantener a su familia y para la educación de sus hijos.

Por eso yo apoyo la propuesta de HB 2358. Es importante que los empleados puedan ser conscientes. Que los trabajadores hacen el trabajo más difícil. trabajan a unas temperaturas muy altas de calor, frío, lluvia, pesticidas y un ambiente no agradable en su entorno de trabajo. Es importante que aprueben esta propuesta HB 2358. Los trabajadores han sido un recurso muy importante para este país. Recordemos que los trabajadores son importantes, son los que producen todos las frutas y las verduras. Para nuestras familias y por lo tanto necesitamos apoyarlos.